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Készült: Sülysáp Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 2010. augusztus 19-én 
megtartott munkaterv szerinti nyilvános üléséről. 
Az ülés helye: Polgármesteri Hivatal tanácsterme 
Jelen vannak:  

A Képviselő-testület tagjai közül: Horinka László polgármester, Cseri Péter 
alpolgármester, Csanádi Gábor, Katus Norbert, Lányi György, Lukács István, Farkas 
Gáborné, Szücsi Csaba, Dr. Papp Ágostonné, Kiss Tamás,  Kecser István települési 
képviselők 
Tanácskozási joggal: Tóth Krisztina jegyző 
Meghívottként: Kecser György, a Szent István Általános Iskola igazgatója, Bálint 
Sándorné óvodavezető, Seprősné Cseri Ágota, a pénzügyi csoport vezetője, Bodor 
Ferenc, Dr. Fábián Gábor, Köles Péter, 
Vendégként: Városfalva község delegációja, a „Csicsergő” Napközi Otthonos Óvoda 
nevelőtestületének tagjai 
Jegyzőkönyvvezető: Kissné Géringer Márta szervezési csoportvezető 

 
Horinka László polgármester: Tisztelettel és szeretettel köszöntöm a Képviselő-testület 
tagjait és minden kedves vendégünket! Sokan vagyunk jelen, szeretnék néhányakat külön is 
köszönteni. Bemutatom a Városfalváról érkezett vendégeinket. Városfalva egy erdélyi 
kistelepülés, melynek képviseletében nyolcan eljöttek most Sülysápra, hogy együtt töltsük el 
a Szent István napi ünnepséget. Lőrinczi Botond László a vezetőjük, aki az ottani unitárius 
lelkész, most neki adnám meg a szót. 
Lőrinczi Botond László: Szeretettel üdvözlök én is mindenkit, ahonnan mi jöttünk, így 
köszönünk: Isten áldjon, Isten áldja. Városfalváról érkeztünk, amely Székelyudvarhelytől 24 
km-re található. Homoródszentmárton településhez tartozunk, 13 falu között mi is, 250 fővel. 
Horinka László polgármester úr egy kis csapattal ebben az évben pünkösdöt megelőző 
napokban járt nálunk, akkor ismerkedtünk össze. Már akkor meghívott minket ide a Szent 
István napi ünnepségre. Mi nagy szeretettel fogadtuk őket, és most eleget tettünk a 
meghívásnak is. Az elmúlt vasárnap falunapot tartottunk, ahol Kecser György igazgató úr is 
részt vett családjával, és újfent tolmácsolta a meghívást. Köszönjük a meghívást, érdeklődve 
várjuk a holnapi napot, szeretnénk megismerkedni a sülysápi emberekkel. Nem voltunk még 
ilyen ünnepségen. Bemutatom a csoportunk tagjait.  
 
/Lőrinci Botond László bemutatja a városfalvi delegáció tagjait./ 
 
Horinka László polgármester: Szeretettel köszöntünk benneteket itt Sülysápon! Városfalva 
régóta keres testvérkapcsolatot magyarországi településsel, nekünk is voltak már ilyen 
szándékaink. Most kínálkozott ez a lehetőség, néhányan elmentünk pünkösd környékén, és én 
teljesen pozitív tapasztalatokkal érkeztem haza. Örülnék, ha testvértelepülés lennénk. Igaz, 
hogy méretbeli különbség van a két település között, de ez nem lehet akadály. Az erdélyi 
magyaroknak szükségük van arra, hogy Magyarországhoz kötődjenek, kapcsolatokat 
ápoljanak, és mi nyitottak vagyunk erre.  
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Folytatom a köszöntést: a Tápiómenti Ökölvívó Egyesület részéről Mácsár Nikoletta és 
Lantos Gyula tették tiszteletüket a mai ülésünkön, továbbá a „Csicsergő” Napközi Otthonos 
Óvoda dolgozóit is köszöntöm, illetve Fábián doktor urat és Bodor urat, valamint Köles 
Pétert, aki a Szent István Egyetem környezetvédelmi szakembere, egy napirend előtti 
tájékoztatást adna nekünk, zárt ülés keretében.  
Az erdélyi csoportot nem szeretnénk marasztalni a testületi ülésen; Kecser György igazgató úr 
kalauzolásával egy filmvetítés várja őket a Szent István Általános Iskolában. A vetítésre 
kerülő film azért különösen érdekes számunkra, sülysápiak számára, mert vannak részei, 
amelyeket településünkön forgattak.  
 
/A városfalvi delegáció távozik./ 
 
A munkát folytatva mai ülés jegyzőkönyv-hitelesítőinek javasolom Kecser István és Kiss 
Tamás települési képviselőket megválasztani. 
 
A Képviselő-testület 11 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül Kecser 
István és Kiss Tamás  települési képviselőket jegyzőkönyv-hitelesítőnek megválasztotta. 
 
A napirend elfogadása előtt javasolom, hogy a jelenlevő meghívottakat érintő napirendeket 
vegyük előre az alábbiak szerint: 
 
Az ülés napirendje: 
1./ „Csicsergő” Napközi Otthonos Óvoda létszámigénye 
 Előadó: Horinka László polgármester 
2./ Dr. Fábián Gábor kérelme 
 Előadó: Horinka László polgármester 
3./ 2010. I. félévi költségvetési beszámoló megtárgyalása 
 Előadó: Horinka László polgármester 
4./ Bursa Hungarica felsőoktatási önkormányzati ösztöndíj pályázaton való részvétel 
 Előadó: Horinka László polgármester 
5./ A gyermekek védelmének helyi rendszeréről szóló rendelet megalkotása 
 Előadó: Tóth Krisztina jegyző 
6./ Hidak felújítása 
 Előadó: Tóth Krisztina jegyző 
7./ Hősi Emlékmű környezetének rendbetétele  
 Előadó: Tóth Krisztina jegyző 
8./ SZSZB és HVB-tagok megválasztása 
 Előadó: Tóth Krisztina jegyző 
9./ Helyi védelem alá vont művi értékekkel kapcsolatos feladatok 
 Előadó: Kecser István, a TFKB elnöke 
10./ Egyebek 
Zárt ülés: 
11./ „Sülysápért” Közalapítvány Kuratóriumnak összetételében változásra 

javaslattétel 
 Előadó: Lukács István, az OMSB elnöke 
12./ Fellebbezés állattartási ügyben 
 Előadó: Tóth Krisztina jegyző 
 
A Képviselő-testület 11 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül a 
napirendet elfogadta. 
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Horinka László polgármester: Szeretnék a most kiosztott anyagokról néhány szót szólni: a 
költségvetési beszámoló javított példányát kapta meg mindenki, a rendelet-módosítást, illetve 
tájékoztatót a rendelet-módosításhoz; továbbá Baloghné Kovács Magdolna könyvvizsgáló 
árajánlatát, melyet az egyebek között tárgyalnánk; kiosztásra került egy tájékoztató a 
bizottsági állásfoglalásokról; valamint a zárt ülésen tárgyalandó állattartási üggyel 
kapcsolatos további anyago.  
Napirend előtt megadom a szót Lantos Gyulának, aki a Tápiómenti Ökölvívó Egyesület 
nevében szeretne egy meghívást tolmácsolni. 
 
Napirend előtt 
 
Lantos Gyula: Tisztelt Képviselők! Szeretném megköszönni az elmúlt három év támogatását, 
amit kaptunk Önöktől. A célokat kitűztük magunk előtt: ökölvívó versenyzőket, sportoló 
gyerekeket nevelünk, sikeresen. Kálmán Attila, aki sülysápi, jövő héten utazik a válogatott 
keretbe, 2,5 év sportolás után jutott idáig. Elég nagy léptékben haladunk. Azért vagyunk itt, 
mert szeptember 3-án, pénteken tartunk egy bemutató edzést, ahol megnézhetik, hogy miből 
tevődik össze egy-egy ökölvívó edzése, hiszen ez egy nagyon összetett sportág. Illetve 
levetítünk egy félórás összefoglalót az idén márciusban Kókán megtartott emlékversenyről, 
majd pedig egy bográcsban főtt bablevesre is meghívjuk a képviselőket, megköszönve az 
eddigi támogatást. Ezennel átnyújtjuk a meghívókat; remélem, minél többen eljönnek! 
Horinka László polgármester: Köszönjük! 
 
/A meghívók átadását követően Lantos Gyula és Mácsár Nikoletta távozik./ 
 
1./ napirendi pont 
„Csicsergő” Napközi Otthonos Óvoda létszámigénye 
 
Horinka László polgármester: Az előterjesztést két bizottság is tárgyalta, az OMSB és a 
PÜB. Kérdezem, hogy van-e szóbeli a javaslata a felvetőjének? 
Bálint Sándorné óvodavezető: Már mindent elmondtam, már csak az igenekre várunk, 11 
igenre.  
Csanádi Gábor, a PÜB elnöke: Azoknak a képviselőknek, akik nem voltak ott a bizottsági 
ülésen elmondanám, hogy Bodor Úrral alaposan átbeszéltük az óvodának a 2010. évi 
bérköltségét. Azt sikerült megállapítani, hogy egy fejlesztőpedagógusi fél státusz tervezve 
volt az idei költségvetésben, de nem került felhasználásra, ezért a PÜB két fél státuszt javasolt 
biztosítani február 28-ig. Ennek a bérköltsége az idei költségvetésben már biztosított. Azért 
február 28-ig szólna, mert addig el kellene fogadni a 2011. évi költségvetést, aminél már az 
aktuális létszám szerinti normatívával lehet majd tervezni újra, így a Képviselő-testület vissza 
tud térni a kérdésre. Javaslom, hogy fogadjátok el ezt a javaslatot!   
Lukács István, az OMSB elnöke: Az OMSB júniusban tárgyalta első alkalommal az 
előterjesztés, akkor a bizottság négy támogató szavazattal – az én ellenszavazatommal – 
támogatta. Most az augusztusi ülésünkön kiderült, hogy pénz is van hozzá, ami nem lett 
elköltve. Ez engem arról győz meg, hogy csak nincs rendben minden, tavaly a Szent István 
Általános Iskolánál is volt valami gond. Véleményem szerint továbbra sem megfelelő az 
együttműködés a FINES Bt. és az intézmények között. Az OMSB így, hogy megvan rá a 
pénz, támogatta. 
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Bálint Sándorné óvodavezető: Ez a FELFIN-program nem egy egyszerű program. Tanuljuk. 
Minél többször találkozunk vele, annál jobban megy. Intézményvezetőként mi csak 2-3 
alkalommal találkozunk vele egy évben. 
Kiss Tamás: Kérdezem, hogy Bodor úr FELFIN-elvei alapján hogyan derült ki ez a 
többletpénz? 
Bodor Ferenc: Testületi döntések születtek finanszírozási létszámokról. Januárban, a 
költségvetés előtt az óvoda kért fél fejlesztőpedagógusi állást, amit a meglévő óvónőkkel 
oldottak meg, tehát túlóraként lett volna kifizethető, de ez nem történt meg, így keletkezett a 
maradvány. Sem az iskoláknál, sem az óvodánál ne kérje senki számon, hogy nincsenek a 
végtelenségig kiforintozva az intézmények. 365 napból az iskola 185 napot működik, addig 
lehet túlórázni. Így, ha kevesebb a pedagógus, mint amennyit az órakeret lefed, akkor a pénz 
pedig ott marad. Ezek apró részletek, 100 eFt-okat nem érdemes keresgélni. Nagyságrendileg 
mind a négy FELFIN-es intézményt átnéztem, átszámoltam, nincs olyan eltérés, mint tavaly. 
A heti órakereteket tudják tartani. Amit én számolok és a valós lekönyvelés csak párszázezer 
forintnyi eltérést mutat. A konyhánál van spórolt tartalék. Tavaly kértek egy robotgépet, az 
idén nem volt semmiféle igény.  
Óvodánként megnéztük, hogy mennyi a tényleges bér, mennyi még, ami túlórára fordítható. 
Éveken keresztül mindig lehetett megtakarítást elérni, ma már ez egyre kevesebb, inkább a 
szinten tartás a jellemző. Az intézmény működőképes, nincs többletigény; ha van, azt 
idehozzuk. Az óvoda többletigénye feladatnövekedésből ered, így keletkezett a félállásnyi, 8 
havi megtakarítás is. Azért is működtetjük mi ezt a programot, mert ha kiadnánk a kezünkből 
a fenntartó részére, el lehetne lehetetleníteni az intézményeket. Így a jelenlegi formában az 
elfogadott költségvetés tartható. Plusz igény a Móra Ferenc Általános Iskola esetében is volt, 
amit jeleztem is, belefér a költségvetésükbe. A konyha esetében volt még a nyári táboroztatás, 
ami nem volt terveztetve, vándortábor volt, egy napot étkeztek. Ilyen apróságok mindig 
vannak.  
Farkas Gáborné: Én úgy látom, hogy a javaslatok egyike sem stimmel, mert a bizottsági 
ülésen más hangzott el. A meglévő két 4 órás státuszt kellene kibővíteni két 8 órásra.  
Horinka László polgármester: Az előterjesztés több hete készült, a bizottság pedig csak 
később tárgyalta.  
Kiss Tamás: Az óvoda rendelkezik olyan bérkerettel, amiből ezt ki tudja gazdálkodni, ez 
azért fontos, mert a költségvetés keretén belül az óvoda vezetője dönthet, hogy túlórában vagy 
félállásban használhatja el. Én úgy gondolom, hogy most meg tudja oldani a bérkeretből, tehát 
nem kell testületi döntés. 
Kecser István: A létszámot viszont a Képviselő-testület szabja meg, azért is javasoltunk két 
fél állást, mert így sokkal rugalmasabb.  
Bodor Ferenc: Ez pluszpénzt nem jelent.  
Csanádi Gábor, a PÜB elnöke: Az előbb, amikor elmondtam a bizottság döntését, pont erről 
beszéltem. Nem a bérköltségen ment a vita, hanem arról, hogy hány státusz legyen és mennyi 
időre. Ezért az a javaslat, hogy kettő fél státusz legyen, mert az intézményvezető jobban tudja 
az intézményen belül a státuszokat mozgatni, azért 6 hónapra, mert addig van rá keret. Ki kell 
mondani, hogy két fél státusz. 
Horinka László polgármester: Az óvoda vezetője egyszer beszélt logopédus félállásról és 
óvónői állásról. Két határozatot kell honi. Abban nincs vita, hogy az egész évre megtervezett 
félállás nem lett eddig kifizetve, ha most két félállásút felvesz, az hat hónapra kettő fél állás. 
Béroldalról rendben is van. Veszélyes lehet, hogy februárban, ha a számok azt mutatják, 
esetleg vissza kell majd vonni a státuszokat. De ha az óvoda vezetője azt mondja, hogy ezzel 
az eshetőséggel számolva is szeretné a bővítést, akkor áldásom rá. 
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Bálint Sándorné óvodavezető: Tudom, hogy határozott időre kapom a státuszt, a két kolléga 
is fogja tudni. Amennyire sok volt a gyerek a tavalyi évkezdéshez képest, most is azt mutatja 
a beiratkozottak száma, hogy sokan leszünk. 
Horinka László polgármester: Az a létszámnövekedés, ami megfigyelhető az óvodánál, az 
is mutat nagyon sok mindent. Ha jól emlékszem, még a következő évben is sok gyermek lesz, 
aztán újra visszaugrik majd. Rövidesen óvodaproblémáink is lesznek, ezzel is kell majd 
foglalkozni. 
Bálint Sándorné óvodavezető: Az októberi statisztika mindig kevesebb. Ha akarnánk, sem 
tudnánk többet felvenni, mert csak azt lehet, aki betölti a 3. évét. A beíratottak alapján ezt 
várjuk most is.  
Cseri Péter: Tetszik az óvodavezető hozzáállása, mert ha csak fél évig is tudja növelni az 
intézmény színvonalát, bevállalja, és a jelenlévő kollégák is támogatják ebben. Én javasolom, 
hogy fogadjuk el! 
Horinka László polgármester: A fejlesztés-felzárkóztatás benne volt az idén a 
költségvetésben, ez a következő évben is benne lesz, a másik fél év a kockázatos, hogy 
megkapható-e. Jól értem? 
Bodor Ferenc: Igen, jövőre is benne lesz. Ha változtatás nélkül a jelenlegi félállású óvónők 
maradnának fél állásban, akkor a 90 % már csak 85 %-ban teljesül. 25 fős csoportokkal 
számolunk, ha 130 %-ra engedjük feltölteni, akkor lesz belőle 32 fő. Annak a 90 %-a 
valójában még mindig a 100 % felett van. Az egyes óvoda esetében ugyanakkor indokolt a 
létszámbővítés, mert feladatnövekedés is van. Ha a jelenlegi létszámadatok szerint 20 
óvodással több van beíratva és abból 10 ténylegesen megjelenik, 2 mFt a normatíva 
emelkedés, akkor jövőre sem kell többet hozzátenni. Még a 2011-2012-es tanévben is hasonló 
létszámok lesznek. Az önkormányzatnak többletköltséget nem jelent se így, se úgy.  
Horinka László polgármester: Határozatnak javasolom, hogy a Képviselő-testület 
támogassa a „Csicsergő” Napközi Otthonos Óvoda dolgozói létszámemelési kérelmét azzal, 
hogy azt 2011. február 28-ig biztosítja 2 fél állású óvodapedagógussal. 
Farkas Gáborné: Felhasználhatja az óvodavezető ezt úgy, hogy két új személyt vesz fel? 
Horinka László polgármester: Ez az óvodavezető döntésén múlik, a PÜB ülésen is 
elhangzott, hogy akkor tudja rugalmasabban kezelni, ha két fél állású, újonnan felvett 
dolgozóról beszélünk, de ez az ő döntése. 
Tóth Krisztina jegyző: Pénzügyileg nem mindegy, mert az új dolgozóknak teljes összegű 
Cafetéria-juttatás jár, ami viszont nincs tervezve. Mit szeretne az intézményvezető: új 
státuszokat vagy meglevő két fél státusz kibővítését? 
Bálint Sándorné óvodavezető: Az Ez utóbbit. 
 
A Képviselő-testület 9 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül, 2 tartózkodás mellett az alábbi 
határozatot hozta: 

121/2010. (VIII.19.) ÖKT határozat 
Sülysáp Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete 
támogatja a Csicsergő Napközi Otthonos Óvoda dolgozói 
létszám bővítési kérelmét, és 2011. február 28-ig hozzájárul az 
intézményi létszámkeret 2 félállású óvodapedagógus státusszal 
történő növeléséhez, az intézményben meglevő 2 félállású 
státusz teljes állásúvá bővítésével.. 
A státusz bér- és járulékköltségét a Csicsergő Napközi Otthonos 
Óvoda költségvetése tartalmazza. 
Határidő: azonnal 
Felelős: Horinka László polgármester 
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Horinka László polgármester: A logopédus állást a Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság nem 
támogatta, az OMSB igen. A feladatot a Kistérségi Társuláson keresztül látjuk el. 
Véleményem, hogy maradjon így, ahogy van. A PÜB is ezt támogatta.  
 
 A Képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül, 4 tartózkodás mellett az alábbi 
határozatot hozta: 

122/2010. (VIII.19.) ÖKT határozat 
Sülysáp Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete – 
az intézmény érdemeinek elismerése mellett – nem támogatja a 
Csicsergő Napközi Otthonos Óvodánál a Kistérségi Társulás 
keretében fenntartott logopédusi félállás újabb félállással történő 
kibővítését. 
Határidő: azonnal 
Felelős: Horinka László polgármester 

 
 
2./ NAPIRENDI PONT 
Dr. Fábián Gábor kérelme 
 
Horinka László polgármester: A doktor úr idősotthont szeretne létesíteni, és hasonlóképpen 
mint az Estikék Idősek Otthona, ő is szeretne feladat-ellátási szerződést kötni. 
Dr. Fábián Gábor: Én megpróbáltam bejárni az utakat, ez az első, amit kellene tenni. Az 
épület már a cégem birtokában van, egy ilyen szerződésre lenne szükségem.  
Kiss Tamás: Kérdezem, hogy akkor majd ezután abba a rendelőbe is keressünk egy új 
orvost? 
Dr. Fábián Gábor: Nem, semmiképpen sem. 
Csanádi Gábor, a PÜB elnöke: Egyszerre több szolgáltatóval is köthet ilyen megállapodást 
az Önkormányzat? 
Tóth Krisztina jegyző: Igen, az Estikékkel kötött szerződés ezt nem zárja ki. 
Cseri Péter: Mekkora lenne ez az intézmény? 
Dr. Fábián Gábor: Még pontosan nem tudom, nem mamutintézményre gondoltam, nyitott, 
kertes, jó hangulatút szeretnénk. Célok, csapásirányok már vannak. 40-50 főben 
gondolkodom. Sápon lenne, a Kossuth Lajos utca elején van a telek. 
Kecser István: Sülysáp érdekes helyzetben van. Az általános demográfiai jelenség 
érvényesül: a gyerekek és az idősek száma is nő. Több idősotthonra lesz szükség sajnos. Nem 
lesz sok a kettő otthon. 
Horinka László polgármester: A határozati javaslat szerint a testület kimondja, hogy 
támogatja a szándékot. Szerződést nyilvánvalóan nem tudunk még kötni, mert nem létezik az 
intézmény, illetve nem is biztos, hogy kell a feladat-ellátási szerződés a normatíva 
igényléshez. Elviekben tehát támogatjuk, és ha kell, akkor visszatérünk a szerződésre. 
 
A Képviselő-testület 11 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi 
határozatot hozta: 

123/2010. (VIII.19.) ÖKT határozat 
    Sülysáp Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete 

1./ támogatja Dr. Fábián Gábor Péter idősek otthonának 
létrehozására vonatkozó szándékát. 
2./ a vonatkozó feladat-ellátási szerződés tekintetében – azzal, 
hogy annak megkötését elviekben szintén támogatja – az 
intézmény létrejöttekor kíván dönteni. 
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Határidő: azonnal 
Felelős: Horinka László polgármester 

 
Horinka László polgármester: Akkor most döntsünk arról, hogy az előttünk álló tájékoztatót 
– Köles úr részvételével – zárt ülésen tárgyaljuk. Illetve megtárgyalnánk a további két zárt 
üléses anyagot is. 
 
A Képviselő-testület 11 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül a zárt ülés 
elrendeléséről döntött. 
 
Horinka László polgármester: A nyílt ülést berekesztem. 
 
/A Képviselő-testület zárt ülésen folytatta a munkát, amiről külön jegyzőkönyv készült. A zárt 
ülést követően a nyílt ülés folytatódott./ 
 
3./ NAPIRENDI PONT 
2010. I. félévi költségvetési beszámoló megtárgyalása 
 
Horinka László polgármester: A nyílt ülést ismételten megnyitom. A napirendhez tartozó 
előterjesztést a Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság tárgyalta.  
Csanádi Gábor, a PÜB elnöke: Megtárgyalta a bizottság a beszámolót és egyhangúlag 
elfogadásra javasolta. Kisebb technikai kérdések voltak a pénzügyi csoportvezetőhöz. Az 
áthozott tartaléknál számomra nem volt tiszta, hogy mennyi a kötvényállomány és a 
pénzmaradvány, de erre megkaptam a választ. A kötvényfelhasználás a meghatározottak 
szerint teljesül. Kiegyensúlyozott és stabil a költségvetésünk és a gazdálkodásunk. 
 
/Csanádi Gábor települési képviselő az ülésről távozott./ 
 
Horinka László polgármester: Kérem, hogy aki elfogadja a féléves költségvetési 
beszámolót, szavazzon. 
 
A Képviselő-testület 9 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül, 1 tartózkodás mellett az alábbi 
határozatot hozta: 

124/2010. (VIII.19.) ÖKT határozat 
Sülysáp Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete az 
Önkormányzat költségvetésének 2010. I. félévi végrehajtásáról 
szóló beszámolót – 477.637 eFt tényleges pénzforgalmi bevételi 
és 487.188 eFt tényleges pénzforgalmi kiadási összeggel – 
elfogadja. 
Határidő:  2010. szeptember 15. 
Felelős: Horinka László polgármester 
 

 
Horinka László polgármester: A költségvetési rendelet előterjesztett módosításában a 
módosított előirányzatok és az került átvezetésre, amit már egyszer jóváhagytunk, amikor a 
bölcsőde kivitelezési munkái többe kerültek. Aki elfogadja a rendeletmódosítást, kérem, 
szavazzon. 
 
A Képviselő-testület 9 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül, 1 tartózkodás mellett az alábbi 
rendeletet alkotta: 
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 Sülysáp Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 

11/2010. (VIII….) önkormányzati rendelete 
az Önkormányzat 2010. évi költségvetéséről szóló  

2/2010. (II.25.) rendelet módosításáról  
 
Sülysáp Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a helyi önkormányzatokról 
szóló 1990. évi LXV. törvény 16. § (1) bekezdésével, valamint az államháztartásról szóló 
1992. évi XXXVIII. törvény 64. § (4) bekezdésével kapott felhatalmazás alapján az alábbi 
rendeletet alkotja: 

       
1. § (1) Sülysáp Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének az Önkormányzat 

2010. évi költségvetéséről szóló 2/2010. (II.25.) önkormányzati rendelete (a továbbiakban: 
R.) 3. §-ának helyébe a következő rendelkezés lép:  
„3. § A Képviselő-testület az Önkormányzat – beleértve a költségvetési szerveit – 2010. évi 
költségvetésének módosított előirányzat szerinti 
a) bevételi főösszegét – melyből  627.900 eFt előző évi pénzmaradvány – 1.520.508 eFt-ban, 
b) kiadási főösszegét – melyből 465.745 eFt tartalék – 1.520.508 eFt-ban állapítja meg.” 

(2) A R. 5. §-ában  
a) a „870.410 eFt” szövegrész helyébe a „916.763 eFt” szövegrész, 
b) a „377.035 eFt” szövegrész helyébe a „432.614 eFt” szövegrész, 
c) a „91.560 eFt” szövegrész helyébe a „99.873 eFt” szövegrész, 
d) a „173.939 eFt” szövegrész helyébe a „230.772 eFt” szövegrész, 
e) a „46.580 eFt” szövegrész helyébe a „77.009 eFt” szövegrész, 
f) a „181.296 eFt” szövegrész helyébe a „76.495 eFt” szövegrész  

lép. 
(3) A R. 6. §-ában  
a) a „138.000 eFt” szövegrész helyébe a „181.750 eFt” szövegrész, 
b) a „133.500 eFt” szövegrész helyébe a „177.250 eFt” szövegrész lép. 
(4) A R. 8. §-ában a „450.544 eFt” szövegrész helyébe a „406.995 eFt” szövegrész lép. 
2. § A költségvetés módosított előirányzat szerinti bevételeinek és kiadásainak 

részletezését a költségvetés vonatkozó – módosított – mellékletei tartalmazzák. 
3. § Jelen rendelet – visszamenőlegesen – 2010. július 1-jével lép hatályba. 

 
Sülysáp, 2010. augusztus 19. 
 
 Horinka László Tóth Krisztina  
 polgármester jegyző  
   
Kihirdetési záradék 
 
E rendelet 2010. augusztus hó ….. napján kihirdetésre került. 
 
Sülysáp, 2010. augusztus ……. 
  Tóth Krisztina   
  jegyző   
 
 
4./ NAPIRENDI PONT 
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Bursa Hungarica felsőoktatási ösztöndíj pályázaton való részvétel 
 
Horinka László polgármester: Évek óta támogatjuk az ösztöndíj pályázaton induló diákokat, 
az elmúlt évben összességében 700 eFt-tal. A két illetékes bizottság tárgyalta. Az OMSB 
támogatta, és a PÜB is azzal, hogy maradjon az eddigi keret, vagyis 70 eFt /hó 10 hónapra. 
 
A Képviselő-testület 10 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi 
határozatot hozta: 

125/2010. (VIII.19.) ÖKT határozat 
Sülysáp Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete 
1./ úgy határoz, hogy a Busa Hungarica felsőoktatási 
Önkormányzati Ösztöndíj Pályázatot 2011. évre benyújtja. 
2./ az ösztöndíj önkormányzati keretét – figyelembe véve és 
beszámítva az előző évekről átnyúló támogatási összegeket – 70 
eFt/hó x 10 hó összegben határozza meg, amit az 
Önkormányzat a 2011. évi költségvetésében biztosít. 
3./ felkéri és felhatalmazza a Polgármestert és a Jegyzőt, hogy a 
pályázat benyújtásával és a pályázati eljárás előkészítésével 
kapcsolatos intézkedéseket tegyék meg. 
Határidő:  azonnal 
Felelős: Horinka László polgármester 
  Tóth Krisztina jegyző 
 
 

5./  NAPIRENDI PONT 
A gyermekek védelmének helyi rendszeréről szóló rendelet 
megalkotása
 
Tóth Krisztina jegyző: Az előterjesztésben szinte minden le van írva. Most aktuálisan volt 
egy felülvizsgálat az Államigazgatási Hivatalnál, több megállapítást tettek. A kritikáik 
alapvetően két területet érintettek: a rendelet személyi hatályát és azokat a kedvezményeket, 
amelyek időközben átkerültek jegyzői hatáskörbe, tehát önkormányzati rendeletben nem 
szabályozhatók. A rendelet hatályának változtatására főként az időközben elfogadott uniós 
irányelvek miatt volt szükség. Annyit fűznék még hozzá, hogy a vonatkozó törvény a 
rendeletben szabályozottnál bővebb támogatási rendszer kidolgozását is megengedi, azonban 
a rendkívüli gyermekvédelmi támogatást és a személyes gondoskodás keretében a napközbeni 
ellátást: óvoda, napközi, illetve a gyermekjóléti szolgálatot nevesíti. Mi e szűk körnél 
maradtunk.  
Az ESZB technikai javaslatait átvittük a rendelet szövegén. 
Horinka László polgármester: Mivel nem volt módosító javaslat kérem, hogy aki egyetért a 
rendelettel, szavazzon! 
 
A Képviselő-testület 10 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi 
rendeletet alkotta: 
 

Sülysáp Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 
12/2010. (VIII…..) önkormányzati rendelete 

a gyermekek védelmének helyi rendszeréről 
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Sülysáp Nagyközség Önkormányzatának (a továbbiakban: Önkormányzat) Képviselő-
testülete a helyi önkormányzatokról szóló 1990. évi LXV. törvény 16. § (1) bekezdésével, 
valamint a gyermekek védelméről és a gyámügyi igazgatásról szóló 1997. évi XXXI. törvény 
(a továbbiakban: Gyvt.) 18. § (1) b) pontjával és (2) bekezdésével, továbbá a 29. §-ával kapott 
felhatalmazás alapján az alábbi rendeletet alkotja: 

       
I.  Fejezet 

Általános rendelkezések 
 

1. A rendelet célja 
 

1. § E rendelet célja, hogy megállapítsa azoknak az ellátásoknak és intézkedéseknek a 
helyi szabályait, amelyek alapján az Önkormányzat segítséget nyújt a településen élő 
gyermekek jogainak és érdekeinek érvényesítéséhez, szociális helyzetének javításához. 
 
 
 

2. A rendelet hatálya 
 

2. § (1) A rendelet hatálya kiterjed 
a) a (2) és (3) bekezdésben foglalt eltéréssel a Sülysáp Nagyközség területén tartózkodó 

magyar állampolgárságú, valamint – ha nemzetközi szerződés másként nem rendelkezik – a 
letelepedett, bevándorolt, illetve befogadott jogállású, továbbá a magyar hatóságok által 
menekültként, oltalmazottként, illetve hontalanként elismert gyermekre és családjára; 

b) a szabad mozgás és tartózkodás jogával rendelkező személyek beutazásáról és 
tartózkodásáról szóló törvény (a továbbiakban: Szmtv.) szerint a szabad mozgás és 
tartózkodás jogával rendelkező személyre, amennyiben az ellátás igénylésének időpontjában 
az Szmtv.-ben meghatározottak szerint a szabad mozgás és a három hónapot meghaladó 
tartózkodási jogát Sülysáp Nagyközség területén gyakorolja, és a polgárok személyi adatainak 
és lakcímének nyilvántartásáról szóló törvény szerint bejelentett lakóhellyel rendelkezik. 

(2) A rendelet hatálya a rendkívüli gyermekvédelmi támogatás tekintetében az (1) 
bekezdésben foglaltakon túlmenően kiterjed az Európai Szociális Kartát megerősítő országok 
állampolgárainak a Magyar Köztársaság, azon belül Sülysáp Nagyközség területén jogszerűen 
tartózkodó gyermekeire is. 

(3) E rendelet szerint kell eljárni az (1) és (2) bekezdésben meghatározott személyeken 
kívül a Sülysáp Nagyközség területén tartózkodó nem magyar állampolgárságú gyermek 
védelmében is, ha az ideiglenes hatályú elhelyezésnek, a nevelési felügyelet elrendelésének 
vagy az eseti gondnok kirendelésének az elmulasztása a gyermek veszélyeztetettségével vagy 
elháríthatatlan kárral járna. A Magyar Köztársaság területén a szabad mozgás és tartózkodás 
jogával rendelkező és Sülysáp Nagyközségben szokásos tartózkodási helyet létesítő gyermek 
védelmét szolgáló eljárás során e törvény rendelkezéseit kell alkalmazni, feltéve, hogy a 
házassági ügyekben és a szülői felelősségre vonatkozó eljárásokban a joghatóságról, valamint 
a határozatok elismeréséről és végrehajtásáról, illetve az 1347/2000/EK rendelet hatályon 
kívül helyezéséről szóló 2201/2003/EK tanácsi rendelet vagy nemzetközi szerződés eltérően 
nem rendelkezik. 

3. § E rendelet alkalmazásában  
a) gyermek: a Magyar Köztársaság Polgári Törvénykönyvéről szóló 1959. évi IV. törvény 

12. §-a szerinti kiskorú, vagyis az a személy, aki a tizennyolcadik életévét még nem töltötte 
be, kivéve, ha házasságot kötött. 

10/20 



b) család: a szociális igazgatásról és szociális ellátásokról szóló 1993. évi III. törvény 4. 
§ (1) c) pontja szerinti személyek közössége, vagyis az egy lakásban, vagy személyes 
gondoskodást nyújtó bentlakásos szociális, gyermekvédelmi intézményben együtt lakó, ott 
bejelentett lakóhellyel vagy tartózkodási hellyel rendelkező közeli hozzátartozók közössége. 
 

II.  Fejezet 
A gyermekek védelmének helyi rendszere 

 
4. §  (1) Az Önkormányzat a gyermekek helyi védelmét pénzbeli vagy természetbeni 

ellátás, valamint személyes gondoskodást nyújtó gyermekjóléti alapellátások útján biztosítja, 
az alábbiak szerint: 

a) pénzbeli – természetbeni ellátásként is nyújtható – ellátás: a rendkívüli 
gyermekvédelmi támogatás, 

b) személyes gondoskodás keretébe tartozó gyermekjóléti alapellátások:  
ba) a gyermekjóléti szolgáltatás, 
bb) a gyermekek napközbeni ellátása. 
(2) A Képviselő-testület a gyermekjóléti alapellátások biztosítására felhasználható 

pénzügyi keretet évente az Önkormányzat költségvetésében állapítja meg. 
5. § (1) A Képviselő-testület  
a) a rendkívüli gyermekvédelmi támogatással kapcsolatos hatáskörét, valamint az 

étkezési térítési díj mérséklése, elengedése ügyében való döntést a mindenkori szociális 
ügyekkel foglalkozó bizottságára (a továbbiakban: Bizottság),  

b) az étkezési díj behajtásával kapcsolatos jogkörét Sülysáp Nagyközség polgármesterére 
(a továbbiakban: Polgármester)  
ruházza át.  

(2) Különlegesen sürgős esetben, amennyiben az idő múlásával a családban felmerült 
szociális krízishelyzet a családban nevelt gyermekek egészségét, épségét közvetlenül és akut 
módon veszélyeztetné, a rendkívüli gyermekvédelmi támogatást – a Bizottság felé való 
beszámolási kötelezettség mellett – a Polgármester is megállapíthatja. 
 

III.  Fejezet 
Pénzbeli és természetbeni ellátások 

 
3. Rendkívüli gyermekvédelmi támogatás 

 
6. § (1) Rendkívüli gyermekvédelmi támogatásban részesíthető a gyermek, ha az őt 

gondozó család időszakosan létfenntartási gondokkal küzd vagy a létfenntartását 
veszélyeztető rendkívüli élethelyzetbe kerül.    

(2) Elsősorban azokat a gyermekeket, illetve családjaikat kell alkalmanként rendkívüli 
gyermekvédelmi támogatásban részesíteni, akiknek  

a) az ellátásáról más módon nem lehet gondoskodni, és 
b) az alkalmanként jelentkező többletkiadásaik – különösen a szociális válsághelyzetben 

lévő várandós anya gyermekének megtartását szolgáló, a gyermek fogadásának 
előkészítéséhez kapcsolódó, a nevelésbe vett gyermek családjával való kapcsolattartását, 
családba való visszakerülését elősegítő, továbbá betegség miatti vagy iskoláztatás céljából 
szükséges kiadások – miatt anyagi segítségre szorulnak.  

7. § (1) A támogatás egyszeri összege egy gyermek esetén legfeljebb 7.000 Ft, minden 
további gyermek után pedig legfeljebb 5.000 Ft lehet, azzal, hogy a gyermeket nevelő 
családnak nyújtott támogatás egyszeri, együttes összege nem haladhatja meg az öregségi 
nyugdíj mindenkori legkisebb összegét.    
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(2) A családnak nyújtott rendkívüli gyermekvédelmi támogatás évente összesen a 100.000 
Ft-ot nem haladhatja meg. 

8. § (1) A gyermek – különösen a védelembe vett gyermek – érdekében a Bizottság  
a) előírhatja a megállapított rendkívüli gyermekvédelmi támogatás meghatározott cél 

szerinti felhasználását,  
b) dönthet a támogatás természetbeni ellátás formájában történő biztosításáról. 
(2) Természetbeni ellátás különösen:  
a) az általános iskolás gyermekek tankönyv- és tanszerellátásának támogatása,  
b) a gyermekintézmények étkezési térítésének díjkedvezménye,  
c) a tandíj megfizetésének átvállalása,  
d) az egészségügyi szolgáltatás vagy ellátás költségeinek átvállalása.   

 
4. A rendkívüli gyermekvédelmi támogatás igénybevételének rendje 

 
9. § (1) A rendkívüli gyermekvédelmi támogatás iránti kérelmet a gyermek törvényes 

képviselője nyújthatja be a Polgármesteri Hivatalban.   
(2) A rendkívüli gyermekvédelmi támogatás iránti kérelemhez csatolni kell:  
a) a kérelem indokolását és a megalapozottságát igazoló esetlegesen rendelkezésre álló 

bizonyítékokat,  
b) az egész családra kiterjedő jövedelemnyilatkozatot és az ezt alátámasztó, az igénylő és 

családja jövedelmi viszonyáról szóló igazolásokat, 
c) az oktatási intézmény igazolását a fennálló tanulói jogviszonyról, amennyiben az 

hivatalból nem szerezhető be.  
10. §  (1) A rendkívüli gyermekvédelmi támogatás iránti kérelemről a Bizottság dönt, a 

kérelem benyújtását követő, soron következő ülésén, egyszerű szótöbbséggel, a kérelem 
indokoltsága és a család jövedelmi viszonyai alapján. 

(2) A rendkívüli gyermekvédelmi támogatás iránti kérelem döntésre való előterjesztése 
előtt – de legalább évente egy alkalommal – a kérelemben, valamint a 
jövedelemnyilatkozatban szereplő adatok valódiságának megállapítása céljából 
környezettanulmányt kell készíteni a családnál.  

(3) A támogatási kérelmek elbírálása során – a jelen rendeletben szabályozott eltérésekkel 
– a közigazgatási hatósági eljárásról szóló törvény előírásait kell alkalmazni. 
 

IV.  Fejezet 
A személyes gondoskodás keretébe tartozó gyermekjóléti alapellátások 

 
5. Gyermekjóléti szolgáltatás 

 
11. §  (1) Az Önkormányzat által biztosított – a Gyvt. 39. és 40. §-ában foglalt 

tevékenységeket és intézkedéseket tartalmazó – gyermekjóléti szolgáltatás olyan, a gyermek 
érdekeit védő speciális személyes szociális szolgáltatás, amely a szociális munka 
módszereinek és eszközeinek felhasználásával szolgálja a gyermek testi és lelki egészségének, 
családban történő nevelkedésének elősegítését, a gyermek veszélyeztetettségének megelőzését 
és a családjából kiemelt gyermek visszahelyezését.    

(2) Az Önkormányzat a gyermekjóléti szolgáltatást az intézményi társulás keretében 
létrehozott Sülysápi Székhelyű Közös Fenntartású Családsegítő és Gyermekjóléti Szolgálat (a 
továbbiakban: CSASE) útján látja el. A CSASE intézményvezetőjével kapcsolatos 
munkáltatói jogot, valamint az intézmény szervezeti és működési szabályzatának 
jóváhagyását az Önkormányzat a Társulási Tanácsra ruházza át. 
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6. Gyermekek napközbeni ellátása 
 

12. §  (1) A gyermekek napközbeni ellátása keretében az Önkormányzat mindazon 
gyermekek számára, akiknek szülei, nevelői, gondozói – munkavégzésük, munkaerő-piaci 
részvételt elősegítő programban, képzésben való részvételük, betegségük vagy egyéb ok miatt 
–  a gyermek napközbeni ellátásáról nem tudnak gondoskodni, biztosítja az életkoruknak 
megfelelő nappali felügyeletet, gondozást, nevelést, foglalkoztatást és étkeztetést.  

(2) Az Önkormányzat a gyermekek napközbeni ellátását saját fenntartású óvoda és 
általános iskolai napközi, – külön igény esetén – nyári napközi útján biztosítja.     
 

7. A személyes gondoskodást biztosító alapellátások igénybevételének módja  
 

13. §  (1) A személyes gondoskodás igénybevétele – a Gyvt.-ben szabályozott esetek 
kivételével – önkéntes; az ellátást igénylő vagy törvényes képviselője kérelmére történik.  

(2) Cselekvőképtelen személy kérelmét a törvényes képviselője terjeszti elő; korlátozottan 
cselekvőképes személy a törvényes képviselőjének beleegyezésével terjesztheti elő a 
kérelmét.  

14. §  (1) A gyermekjóléti szolgáltatás iránti kérelmet a CSASE-nél lehet előterjeszteni. 
(2) A gyermekek napközbeni ellátása iránti kérelmet az ellátást nyújtó intézménynél kell 

közvetlenül előterjeszteni. 
(3) Az intézményi kapacitáson túli igény esetén a gyermekek napközbeni ellátására 

irányuló kérelmekről – a vonatkozó jogszabályok szerinti eljárással – az intézmény dönt. 
(4) A gyermekek napközbeni ellátását különösen az olyan gyermek számára kell 

biztosítani, 
a) akinek fejlődése érdekében állandó napközbeni ellátásra van szüksége, 
b) akit egyedülálló vagy időskorú személy nevel, vagy  
c) akivel együtt a családban három vagy több gyermeket nevelnek, kivéve azt, akire 

nézve eltartója gyermekgondozási díjban részesül, 
d) akinek a szülője, gondozója szociális helyzete miatt az ellátásról nem tud gondoskodni. 

 
8. A személyes gondoskodás igénybevételének díjai és kedvezményei 

 
15. §  (1) Az Önkormányzat által biztosított gyermekjóléti szolgáltatás igénybevétele 

térítésmentes. 
(2) A gyermekek napközbeni ellátása keretében nyújtott alapellátást jelentő szolgáltatások 

közül csak az étkeztetésért kell térítési díjat fizetni, az ellátást biztosító intézményben.  
(3) Az étkeztetésért fizetendő térítési díjat a Képviselő-testület évente külön rendeletben 

állapítja meg.  
16. §  (1) Kérelemre – a Gyvt.-ben biztosított normatív étkezési kedvezményen túl vagy 

attól függetlenül – a Bizottság étkezési kedvezményt nyújthat azon gyermek részére, akinek  
a) a családjában az egy főre jutó havi jövedelem nem haladja meg az öregségi nyugdíj 

mindenkori legkisebb összegének 160 %-át, és  
b) a térítési díj megfizetése a család létfenntartását veszélyeztetné.  
(2) Az Önkormányzat által biztosított étkezési kedvezmény a fizetendő térítési díj 100 %-

áig terjedhet. 
(3) Az étkezési térítési díj mérséklése iránti kérelem benyújtásakor a 9. §-ban, a 

kérelmekkel kapcsolatos döntés meghozatala során pedig a 10. §-ban előírtak szerint kell 
eljárni.  
 

V.  Fejezet 
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Záró rendelkezések 
 

17. §  (1) Jelen rendelet 2010. szeptember 1-jén lép hatályba; rendelkezéseit a 
hatálybalépését követően benyújtott kérelmekre vonatkozóan kell alkalmazni. 

(2) A rendelet hatályba lépésével egyidejűleg Sülysáp Nagyközség Önkormányzata 
Képviselő-testületének a gyermekek védelméről és a gyámügyi igazgatásról szóló 6/1998. 
(IV.27.) rendelete, valamint az azt módosító 8/1999. (VI.28.) és 14/2004. (VII.12.) rendeletei 
hatályukat vesztik.  

18. §  E rendelet a következő uniós jogi aktusokkal összhangban került megalkotásra: 
a) a Tanács 94/33/EK irányelve (1994. június 22.) a fiatalok munkahelyi védelméről, az 

Mt. irányadó rendelkezéseivel együtt; 
b) a Tanács 2003/109/EK tanácsi irányelve (2003. november 25.) a harmadik országok 

huzamos tartózkodási engedéllyel rendelkező állampolgárainak jogállásáról, 11. cikk (1) 
bekezdés d) pont és 21. cikk; 

c) az Európai Parlament és a Tanács 2004/38/EK irányelve (2004. április 29.) az Unió 
polgárainak és családtagjaiknak a tagállamok területén történő szabad mozgáshoz és 
tartózkodáshoz való jogáról, valamint az 1612/68/EGK rendelet módosításáról, továbbá a 
64/221/EGK, a 68/360/EGK, a 72/194/EGK, a 73/148/EGK, a 75/34/EGK, a 75/35/EGK, a 
90/364/EGK, a 90/365/EGK és a 93/96/EGK irányelv hatályon kívül helyezéséről, 24. cikk; 

d) a munkavállalók Közösségen belüli szabad mozgásáról szóló, 1968. október 15-i 
1612/68/EGK tanácsi rendelet. 
 
Sülysáp, 2010. augusztus 19. 
 
 
 Horinka László Tóth Krisztina  
 polgármester jegyző  
    
Kihirdetési záradék 
 
E rendelet 2010. augusztus hó ……... napján kihirdetésre került. 
 
Sülysáp, 2010. augusztus ……. 
  Tóth Krisztina   
  jegyző   
 
 
6./ NAPIRENDI PONT 
Hidak felújítása 
 
Tóth Krisztina jegyző: A TFKB javaslatára került sor az anyag elkészítésére. Olyan nagy 
problémák a hídjainkkal nincsenek, ezeket karbantartás körében meg lehet oldani. Javasolta a 
TFKB, hogy kerüljenek bevonásra civil szervezetek is a feladatokba.  
 
/Csanádi Gábor települési képviselő az ülésre visszajött./ 
 
Kecser István, a TFKB elnöke: A FÉK azt mondja, hogy bevállalnák a kisebb javítási 
munkákat.  A javaslat az volt, hogy ahol nagyobb problémák is vannak esetleg, ott a 
Faluszolga Kft. kapacitását vegyük igénybe, a kisebbeknél pedig a civil szervezetekét, ha van 
rá jelentkező. 
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Horinka László polgármester: A határidőt elég rövidnek tartom.   
Kecser István, a TFKB elnöke: Azt is el tudom képzelni, hogy április 30. legyen a határidő. 
Horinka László polgármester: A keretet az általános tartalékból kellene biztosítani. 
Annyival kiegészítve, hogy megbízza a Faluszolga Kft.-t és a munkában részt vállalni 
hajlandó civil szervezeteket. A határidő pedig árpilis 30. legyen. 
Lányi György: Tudatosítanám bennetek, hogy Szőlőstelep megszűnt, Szőlősnyaraló van. Az 
előterjesztésben nincs szó a szőlősnyaralói ágról. A szőlősnyaralói hidakról, átereszekről az 
összefoglalón kívül nincs szó. Jó lett volna, ha a Magdolna út elkészülte előtt az az alatti 
átereszt lejjebb tették volna. Sajnálom, hogy nem lett megcsinálva. Szomorú vagyok, hogy azt 
majd át kell vágni.  
Horinka László polgármester:  A Magdolna útról azt mondhatom, hogy a kivitelező kb. 10 
mFt-ra becsülte az áteresz lejjebb helyezésének az árát. Kecser István számításai szerint is 
közel 5 mFt lett volna, elég szűkre szabott áron. Ha a teljes Szőlősi-ágra tudnánk nyerni 
támogatást – amit remélek –, akkor csak 20 % önrészt kellene belerakni. Ez volt az oka, hogy 
elhalasztottuk. 
Tóth Krisztina jegyző: Még annyit fűznék hozzá, hogy ráadásul úgy néz ki, hogy a terület 
vízelvezetésére vonatkozó terveket felül kell vizsgáltatnunk, tehát nem is tudtuk volna most 
megfelelően meghatározni az áteresz fenékszintjét. 
 
A Képviselő-testület 11 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi 
határozatot hozta: 

126/2010. (VIII.19.) ÖKT határozat 
Sülysáp Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete 
1./ elfogadja a település hídjainak állapotát rögzítő felmérést, 
2./ megbízza a Faluszolga Kft.-t és a munkában részt vállalni 
kívánó civil szervezeteket, hogy a szükséges felújítási (mázolás, 
javítás, pótlás, betonozás) munkálatokat – a Műszaki Csoport 
irányításával – végezzék el, 
3./ a munkák költségeit a költségvetés általános tartalék 
keretéből biztosítja, 
4./ felkéri a jegyzőt a szükséges intézkedések megtételére. 
Határidő: 2011. április 30. 
Felelős: Tóth Krisztina jegyző 

 
 
7./ NAPIRENDI PONT 
Hősi emlékmű környezetének rendbetétele 
 
Kecser István, a TFKB elnöke: A legtöbb aggály azzal kapcsolatban merült fel, hogy úgy 
tűnik, hogy az ára 2 mFt körül van. Szerettünk volna olcsóbb megoldást, de úgy tűnik nem 
lehet találni. 
Csanádi Gábor, a PÜB elnöke: A Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság is tárgyalta az 
előterjesztést, megnéztük mindegyik árajánlatot. Az az érzés uralkodott el rajtunk, hogy az 
ajánlatokban szereplő összeg aránytalanul magas, így a PÜB a beérkezett pályázatokat 
elvetette, és arra az álláspontra helyezkedtünk, hogy a Polgármester vegye fel a kapcsolatot a 
Faluszolga Kft.-vel ez ügyben. 
Horinka László polgármester: Beszéltem az ügyvezetővel, meg tudják oldani. 2-3 hétnél 
nem hosszabb idejű a munka, csak sok más munkájuk is van.  
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Javasolom, hogy határozzunk arról, hogy a műszaki tartalmat elfogadjuk, a felújítással pedig 
a Faluszolga Kft.-t bízzuk meg. Az anyagköltség összege kb. 1 mFt, a tartalékkeretből 
fizetjük. 
 
A Képviselő-testület 11 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi 
határozatot hozta: 

127/2010. (VIII.19.) ÖKT határozat 
Sülysáp Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete  
1./ elfogadja a Hősi Emlékmű felújításának tervezett műszaki 
tartalmát, 
2./ a felújítási munkákkal a Faluszolga Kft.-t bízza meg,  
3./ a felújítás költségeit a költségvetés általános 
tartalékkeretéből biztosítja, 
4./ felkéri a Polgármestert a felújítás megvalósulásához 
szükséges intézkedések megtételére. 
Határidő: 2010. október 15. 
Felelős: Horinka László polgármester 
 

 
8./ NAPIRENDI PONT 
HVB- és SZSZB-tagok megválasztása 
 
Tóth Krisztina jegyző: Tavasszal megválasztotta a Képviselő-testület a szavazatszámláló 
bizottságok tagjait, akik közül néhányan indulnak képviselőként, néhányan pedig lemondtak a 
póttagságról. Most új tagokat és póttagokat javasoltam. A helyi választási bizottság kizárólag 
helyhatósági választás alkalmával működik, így a HVB tagjairól ilyenkor kell dönteni. 
 
, melybe tagként javasolom Antali Gábor Sülysáp, Kossuth L. u. 111. szám alatti lakost. 
Indítványozom, hogy két határozat legyen. 
 
A Képviselő-testület 9 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül, 2 tartózkodás mellett az alábbi 
határozatot hozta: 

128/2010. (VIII.19.) ÖKT határozat 
Sülysáp Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a 
választási eljárásról szóló 1997. évi C. törvény 23. §. (1)-(2) 
bekezdése alapján – megköszönve a köz javáért vállalt 
szolgálatukat – a Helyi Választási Bizottság tagjaivá/póttagjaivá 
választja a következőket: 
Tagok:  
Horvát Attila Istvánné (Sülysáp, Malom u. 5/B.) 
Nagy Istvánné Gerzon Éva (Sülysáp, Pesti út 53.) 
Antali Gábor (Sülysáp, Kossuth L. u. 111.) 
Póttagok: 
Dr. Horváth Lászlóné (Sülysáp, Kodály Z. u. 1.) 
Gálfi János Istvánné (Sülysáp, Kossuth L. u. 33/1.) 
Határidő: 2010. augusztus 22. 
Felelős: Tóth Krisztina jegyző 
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A Képviselő-testület 9 igen szavazattal, 1 ellenszavazat és 1 tartózkodás mellett az alábbi 
határozatot hozta: 

129/2010. (VIII.19.) ÖKT határozat 
Sülysáp Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a 
választási eljárásról szóló 1997. évi C. törvény 23. §. (1)-(2) 
bekezdése alapján – megköszönve a köz javáért vállalt 
szolgálatukat – a szavazatszámláló bizottsági póttaggá választja 
a következőket: 
Badacsonyi Ferencné (Sülysáp, Úri út 20.) 
Bálint Mária Terézia (Sülysáp, Béke u. 14.) 
Borics Gabriella (Sülysáp, Deák Ferenc u. 4.) 
Csabáné Szörfi Éva (Sülysáp, Gárdonyi G. u. 20.) 
Csepregi Csaba (Sülysáp, Határ út 23.) 
Lakatos Lívia (Sülysáp, Szőlő u. 1.) 
Határidő: 2010. augusztus 22. 
Felelős: Tóth Krisztina jegyző 
 
 

9./ NAPIRENDI PONT 
Helyi védelem alá vont művi értékekkel kapcsolatos feladatok 
 
Kecser István, a TFKB elnöke: A rendezési tervünk készítése kapcsán a hatóság kérte, hogy 
valamilyen módon gondoskodjunk a helyi védelemről. A legegyszerűbb módot választottuk. 
Az előterjesztéshez tartozik egy lista a szűkített, mely 19 ingatlant tartalmaz, a távlati 
védelembe pedig újabb 34 ingatlan szerepelne. A szűkített kör többségében önkormányzati 
létesítményeket tartalmaz, de van benne jónéhány magántulajdon is. 
A bővített kör csupa magántulajdoni ingatlanokból áll. Két egyeztetést tartottunk már. Az 
elsőn többen vettek részt, a másodikra is eljöttek jónéhányan. A szabályozás tényleg a 
legszükségesebb korlátozásokat tartalmazza. Maradt három ingatlantulajdonos, akik 
szeretnének kikerülni a listából. Az egyiknél van még remény, hogy meggyőzzük, a másik 
akár ki is kerülhet, a harmadik pedig szintén fontos volna. A TFKB-nak volt egy javaslata, 
amit a PÜB is megerősített, hogy a Képviselő-testület a helyi védelemmel érintett ingatlanok 
felújításához évi 2 mFt-os keretet különítsen el a költségvetésben, amiből ingatlanonként 
max. 500 eFt-ot pályázati úton lehessen elnyerni. Nincs még ebben tapasztalatunk, ez próba 
lesz. Személyes javaslatom, hogy amikor a tulajdoni lapra rákerül a védelem ténye, ne csak 
annyit tüntettessünk fel, hogy helyi védelem alatt áll az ingatlan, hanem azt is, hogy 
támogatott.  
A mostani döntés arra kell, hogy a támogatási keret létrehozásáról döntsünk.  
Tóth Krisztina jegyző: Technikailag annyit szeretnék hozzátenni, hogy a szeptemberi ülésre 
szeretnénk a rendezési tervet behozni, de ez a keret természetszerűleg csak a 2011-es 
költségvetést érintené. A rendezési terv lezárásához elvi kérdés ezeknek az ingatlanoknak a 
kezelése. Miután a szűkebb körben vannak, akik ellenkeznek, a tágabb listában pedig vannak, 
akik ilyen támogatás esetén elfogadnák a védelmet, nyilatkozatot fogunk bekérni mindenkitől, 
és majd úgy alakul ki a végleges lista, illetve a következő testületi ülés előtt lesz még a 
szakmai tanácskozás is.  
Horinka László polgármester: Akkor most csak  a 2. pont lenne a határozatban. 
Lányi György: Abban nem kellene gondolkodni, hogy évente, vagy hány évente 
pályázhatnak? 
Tóth Krisztina jegyző: Ki kell majd ezt dolgozni rendelet formájában, hogy ki, mikor, 
milyen feltételekkel pályázhat.  
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A Képviselő-testület 9 igen szavazattal, 1 ellenszavazat és 1 tartózkodás mellett az alábbi 
határozatot hozta: 

130/2010. (VIII.19.) ÖKT határozat 
 
Sülysáp Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete  
1./ kinyilvánítja, hogy a település történeti építészeti értékeinek 
védelmét fontosnak és támogatandónak tartja, ezért támogatja a 
Településfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság azon 
javaslatát, hogy évente kerüljön biztosításra egy 2 mFt-os alap a 
helyi védelem alatt álló ingatlanok megőrzésének biztosítására,  
2./ felkéri a Polgármesteri Hivatalt, hogy az alap 
felhasználásával kapcsolatos szabályokat – önkormányzati 
rendelet formájában – dolgozza ki. 
Határidő: 2010. október 30. 
Felelős: Tóth Krisztina jegyző 
 
 

11./ NAPIRENDI PONT 
Egyebek 
 
A./ Bölcsődevezetői pályázatról való döntés előkészítése 
 
Horinka László polgármester: A bölcsődevezetői pályázatok beadási határideje lejárt, 
összesen 12 pályázat érkezett. 
Tóth Krisztina jegyző: Most személyi kérdéseket ennél bővebben nem szükséges tárgyalni, a 
következő ülésen kell döntenie a testületnek a vezető személyéről. Most csak arról kellene 
dönteni, hogy milyen formában szeretné értékelni a Testület a pályázatokat. 
Lukács  István, az OMSB elnöke: Nekem szimpatikus volt a jegyző választásnál az ad-hoc 
bizottság felállítása. 
Horinka László polgármester: Rendben! Kérem jelentkezzen, aki szívesen részt venne az 
előkészítő bizottság munkájában! 
 
A Képviselő-testület 11 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi 
határozatot hozta: 

131/2010. (VIII.19.) ÖKT határozat 
Sülysáp Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete 
úgy dönt, hogy 
1./ a bölcsődevezetői pályázatok előzetes értékelésére 
előkészítő bizottságot állít fel,   
2./ a bizottság tagjainak megválasztja Csanádi Gábor, Cseri 
Péter, Farkas Gáborné, Katus Norbert és Dr. Papp Ágostonné, 
települési képviselőket. 
Határidő:  2010. szeptember 15. 
Felelős: Horinka László polgármester 

 
Tóth Krisztina jegyző: Javaslom, hogy a jövő hét folyamán a bizottság kezdje meg a 
munkát.  
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B./ 2010. évi könyvvizsgálói feladatok ellátására érkezett árajánlat 
 
Horinka László polgármester: Baloghné Kovács Magdolna benyújtotta árajánlatát a 
könyvvizsgálói feladatok ellátására. A díj a tavalyihoz képest kicsit magasabb, de csak az áfa 
emelkedése miatt. 
Tóth Krisztina jegyző: Két évvel ezelőtt három ajánlat volt bekérve, és magasan az övé volt 
a legkedvezőbb. Javaslom az ajánlat elfogadását! 
 
A Képviselő-testület 11 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi 
határozatot hozta: 

132/2010. (VIII.19.) ÖKT határozat 
Sülysáp Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete  
1./ az Önkormányzat 2010. évi könyvvizsgálati feladatainak 
ellátásával – az általa benyújtott árajánlat alapján – Baloghné 
Kovács Magdolna költségvetési minősítésű bejegyzett 
könyvvizsgálót (lakcíme: 2254 Szentmártonkáta, Szecsői út 48.) 
bízza meg, 
2./ felkéri és felhatalmazza a Polgármestert a vonatkozó 
szerződés megkötésére. 
Határidő: azonnal 
Felelős: Horinka László polgármester 

 
 
C./ Magdolna utca forgalomszabályozása 
 
Tóth Krisztina jegyző: Az elmúlt ülésen a Képviselő-testület arról döntött, hogy a felújított 
Magdolna utca két végén a 7,5 tonnás súlykorlátozó és a „kivéve engedéllyel” kiegészítő tábla 
kerüljön kihelyezésre. Azzal a javaslattal élnék, hogy a kiegészítő táblát – kísérleti jelleggel – 
„kivéve célforgalom” feliratúra módosítsuk. Nem látjuk át, hogy hányan lennének, akik nem 
veszik ezt figyelembe, és az engedély beszerzése pontosan a jogosult többséget sújtaná, nem 
is beszélve arról, hogy mekkora adminisztrációt igényelne ez a Hivatalban. Két hónapos 
próbaidőt szeretnék javasolni a kivéve célforgalom tábla kihelyezésére, és azt követően 
visszatérnénk rá, hogy a tapasztalat. 
Kiss Tamás: Ezzel kilövi a saját helyi járatú autóbuszt is, ez így nem jó.  
Tóth Krisztina jegyző: A busz is célforgalom, hiszen megállója van. 
Kecser István, a TFKB elnöke: Az a kérdés, hogy a rendőr ezt hogy fogja minősíteni? 
Lányi György: Ha ki lesz téve a célforgalom, mindenki át fog menni rajta, mert a 
gyakorlatból kell kiindulni. 
Cseri Péter: Kéthónapos kísérleti időről van szó, szavazzuk meg. 
Lányi György: Kérdezem, hogy két hónap múlva garanciában visszajönnek aszfaltozni? 
Kiss Tamás: Az összes 7,5 tonna feletti gépjármű be fog hajtani.  
Tóth Krisztina jegyző: Elnézést, de itt most nem arról van szó, hogy eddig az összes 7,5 t 
feletti gépjárművet kitiltottuk volna, hiszen akik 7,5 t felettiek, de arra a területre mennek, 
azokat így is, úgy is be kellene engednünk. Itt egy nagyon vékony rétegről beszélünk, azokról, 
akik csak áthajtani akarnak. 
Ami a garanciát illeti: akár még tábla nélkül is kellene, hogy állja a kivitelező, hiszen a 
tervekben nem szerepelt, hogy ki kell majd helyeznünk a súlykorlátozást.  
Farkas Gáborné: Itt nagy autókról van szó, menetlevél-kötelesek, nekik írásban kell 
igazolni, hogy hová tartanak. Javasolom, hogy mondjuk a rendőreinknek, hogy a próbaidőre 
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álljanak ki többször és ellenőrizzenek. Az első hónapban még ne büntessenek, de érezzék az 
emberek a nyomatékot 
Tóth Krisztina jegyző: Így van, ez nem ugyanaz a szituáció, mint a mindenki által ismert 
szecsői kanyar, ahol a személyautókra is kiterjed a korlátozás. Itt a menetlevél alapján hitelt 
érdemlően ellenőrizhető a célforgalmú közlekedés. A közterület-felügyelőnek is ráállítjuk az 
ellenőrzésre. 
  
A Képviselő-testület 11 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi 
határozatot hozta: 

133/2010. (VIII.19.) ÖKT határozat 
Sülysáp Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete 
úgy módosítja a 120/2010. (VI.24.) ÖKT határozatát, hogy két 
hónapos kísérleti időszakra a „kivéve engedéllyel” kiegészítő 
tábla helyett a „kivéve célforgalom” kiegészítő tábla 
kihelyezéséről dönt. A kiegészítő tábla végleges tartalmáról a 
két hónapos időszak tapasztalatai alapján születik majd döntés. 
Határidő: azonnal, illetve októberi testületi ülés 
Felelős: Horinka László polgármester 

  
 
Farkas Gáborné: Kérdezem, hogy a KRESZ-park és a Szőlősi Tagiskola körüli járda építése 
hogyan áll. 
Horinka László polgármester: Szőlősi Tagiskolánál a járda építése hétfőn kezdődik, a 
KRESZ-park is elkészül szeptemberben. A Móra Ferenc Általános Iskola előtti járdára a He-
Do Kft-től kértem ajánlatot, most alkudozunk. A KRESZ-parkra úgy néz ki, elég lesz a pénz, 
amit elkülönítettünk. Ha az időjárás is úgy akarja készen lesz az iskola járdája.  
Amennyiben több hozzászólás nincs, megköszönöm az aktív részvételt, és az ülést bezárom. 
 
 

k.m.f. 
 
 

 Horinka László  Tóth Krisztina  
 polgármester  jegyző  

 
 
 

Jegyzőkönyv-hitelesítők: 
 
 
 
 Kecser István Kiss Tamás 
 települési képviselő települési képviselő 
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